
 

 

Zpráva pro jednání RM KH dne: 10. 7. 2019 Číslo materiálu: 7/1 

Komise: Komise pro sociální záležitosti 

Datum:   26. června 2019 

Přítomni: 

 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

 

Hosté: 

RNDr. Otruba, Klára Kocmanová, Bc. Šlesingr,  

PhDr. Válková, Ing. Kuklová,  

 

Mgr. et Bc. Březina, Bc. Čermák, pí. Hlavatá, pí. Bártlová, Ing. Lacina,  

Bc. Nováková, Ing. Hudcová, Ing. Daczická 

 

- 

Mgr. Bc. Silvia Doušová, místostarostka 

- 

Člen ZM: RNDr. Otruba,  

Příští jednání: 18.9.2019 od 15:30 

 

1) Návrh usnesení pro RM:      

 

Rada města Kutná Hora 

 

b e r e  n a  v ě d o m í  

 

zápis z komise pro sociální záležitosti ze dne 26. června 2019 

 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

 

Program jednání včetně krátkého komentáře: 

 

 

1. Pravidla hodnocení žádostí o dotace na malé a velké projekty 

 

Členové komise znovu diskutovali a připomínkovali aktualizaci Programu pro přidělování dotací 

z rozpočtu Města Kutná Hora na podporu malých a velkých projektů v sociální oblasti pro rok 2020. 

Odbor následně zapracoval další obsah připomínek a aktualizací do Programu. Program byl před 

vlastním předložením ke schválení předložen k odsouhlasení členům komise. Program je předkládán 

Radě města v materiálu č. 7/2. 

 

 

2. Změna zaměření registrované sociální služby, pečovatelská služba provozované 

příspěvkovou organizací Pečovatelská služba Kutná Hora  

 

Členka komise, paní Ing. Jana Kuklová, ředitelka Pečovatelské služby vystoupila s příspěvkem, který 

se týkal rozvozu obědů klientům, upozornila na nutnost změny.  

 

Středočeský kraj již 2 roky apeluje na snížení počtu rozvozu obědů a převedení této služby 

na komerčního provozovatele. Rozvoz obědů by měl být zajištěn pouze pro klienty, kterým jsou 

poskytovány i další pečovatelské služby. Tento požadavek je i výstupem projektu SK – „Podpora 

zajištění dostupnosti a kvality sociálních služeb v SK“ v roce 2018.  Dále byl prezentován znovu 

v červnu 2019 v závěrech „Výzkumu sociálních služeb“, který realizovalo město Kutná Hora v rámci 

projektu OPZ. 



 

 

 

Toto se neřeší pouze ve SK, ale celorepublikově, změna by měla být obsažena i v připravované novele 

zákona č. 108/2006 Sb., o sociálních službách. Snížením počtu dovážených obědů by se uvolnila 

kapacita pro přímou terénní péči o klienta.  

 

V současné době Pečovatelská služba Kutná Hora rozveze denně přibližně 200 obědů seniorům 

a zdravotně postiženým občanům. Nyní bychom mohli přibližně u 60 klientů uvažovat o ukončení 

služby, protože žádné jiné služby nevyužívají a jejich zdravotní ani sociální situace by nebránila 

v tom, aby využívali komerční službu dovozu obědů. Další případy se musí pečlivě zvážit. Rozvážku 

obědů lze zajistit např. od firmy Caterig Beil a Kadlec Kolín s.r.o. Samozřejmě jsme připraveni plně 

zajistit rozvážku obědů pro ty občany města, jejichž situace to vyžaduje a nemohou komerční 

rozvážku využít. 

 

Obávám se však negativní reakce občanů, pokud jim bude chtít poskytování služby ukončit.  

Samozřejmě bychom jim pomohli komerční službu zajistit.  

 

 

 

Vedoucí OSVZ vysvětlil, že nejen jeho postoj k rozvážce obědů je dlouhodobě dán (stejně jako 

postoj Středočeského kraje) tím, aby pečovatelská služba nenahrazovala komerční rozvážku obědů a 

zaměřovala se skutečně na úkony péče o osoby, které se neobejdou bez pomoci jiné osoby (není 

optimální, aby rozvoz obědů činil 75% poskytovaných služeb).  

Cílem je, aby Pečovatelská služba Kutná Hora postupně v následujících měsících, letech začala 

snižovat rozvoz obědů u osob, které odebírají pouze obědy a zaměřila se více na úkony péče.  

Bude také třeba zmapovat komerční rozvážku obědů na území města Kutná Hora a domluvit se 

s dodavateli, že na ně bude příspěvková organizace odkazovat. Současně musí pečovatelská služba 

dbát na důkladné zhodnocení stavu zájemce o službu, aby se neuzavírala smlouva pouze se zájemci o 

rozvážku obědů.  

Dalším cílem je připravit pečovatelskou službu města Kutná Hora na významné demografické 

změny ve věkovém složení obyvatelstva v budoucích letech (přibude až 1/3 osob starších 65 let a 

80 let).  
Vzhledem k tomu, že v našem městě existuje komerční rozvážka obědů a dlouhodobě není zájem ze 

strany některých uživatelů, občanů o další úkony pečovatelské služby, pečovatelská služba 

nenaplňuje svůj účel ve smyslu zákona č. 108/2006 Sb. o sociálních službách, ve znění pozdějších 

předpisů. V zásadě není dodrženo kritérium standardů kvality sociální služby č. 8A (Poskytovatel 

nenahrazuje běžně dostupné veřejné služby a vytváří příležitosti, aby osoba mohla takové služby 

využívat.) Což se projevuje i do výše přidělené dotace ze strany Středočeského kraje, kdy poměr 

úkonů péče hraje významnou roli. 

 

Paní místostarostka i předsedkyně komise těmto krokům vyjádřily podporu. 

 

Zápis byl dán členům komise pro sociální záležitosti k doplnění a schválení před vlastním 

předložením. 

 

Zápis ověřila předsedkyně komise PhDr. Válková. 
 

 

 

zápis vyhotovil 

Bc. Marián Šlesingr, DiS. v. r. 

tajemník komise pro sociální záležitosti 



 

 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

Vedoucí odboru sociálních věcí a zdravotnictví po dohodě s členy komise navrhuje, aby Rada města 

Kutná Hora projednala vložení následující formulace do dosud schválených výzev, programů pro 

přidělování dotací z rozpočtu Města Kutná Hora v roce 2020: 

 

„Na jeden projekt lze podat pouze jednu žádost do všech výzev vyhlašovaných Městem Kutná 

Hora pro rok 2020. Více různých žadatelů nemůže podat žádost na jeden konkrétní  projekt. 

V případě podání více  žádostí na jeden projekt budou všechny žádosti vyřazeny.“ 

 

V případě, že lhůty (30 dnů před lhůtou pro podání žádosti) dané 1. odst. § 10c zákona č. 250/2000 

neumožní znovu schválení nebo doplnění schválených výzev programů v jiných oblastech 

Zastupitelstvem města Kutná Hora při jeho zasedání 10.9.2019, je na místě zvážit i další možnost 

danou citovaným předpisem a to, že na dotaci není právní nárok, nestanoví-li zvláštní právní 

předpis jinak (dle 2. odst. § 10a citovaného zákona).  

 

 

4) Reakce rady města: 

 

 


